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Mireia Dionisio serà
nomenada avui nova
alcaldessa de Mollet
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Queixes per la Nit Motard
amb motiu del Gran Premi

HANDBOL pàg 20
Dolo Martín, nova tècnica
del BM Granollers

Quatre alumnes de l’EMT de Granollers, a Silicon Valley pàg 8

Joves prodigi

TornaelMollet ésFiradesprés
dedosanys sensecelebrar-se

La festa del comerç molletà es va posar en marxa ahir i fins diumenge acollirà un programa ple d’actes pàg 11
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PERILL D’ADDICCIÓ pàg 3

L’obertura de sales 
d’apostes, un risc per 
als joves de la comarca 

PARETS pàg 14
Jordi Turull ja exerceix 
de secretari general de Junts:
“Cal culminar la independència”
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“Imagina’t arribar a casa després
d’haver-te jugat tot el sou, haver de
mentir a la teva família sobre on
són els diners i, tot i això, seguir
pensant en com aconseguir més di-
ners l’endemà per continuar ju-
gant”. Aquest és el dia a dia de mol-
tes persones que tenen addicció al
joc. Un trastorn, conegut popu-
larment com a ludopatia, que im-
pedeix a aquells que el pateixen
controlar les seves ganes d’apostar.

En Josep, de Parets del Vallès,
va entrar amb 32 anys a Jugadors
Anònims i amb 55 encara hi con-
tinua. “El joc és més fort que jo i
estic segur que si deixo d’anar a
aquestes teràpies, em tornarà a
atrapar”, lamenta. Una addicció
que, com qualsevol altra, destru-
eix famílies, vides i vincles. Però
en aquest cas, amb la diferència
de ser “una malaltia invisible”.
Així la defineix aquest paretà. I és
que “quan ets addicte a les dro-
gues, a l’alcohol o al menjar, se’t
nota físicament i tothom sap què
et passa”, explica. Però en el cas
del joc, no. “Arribes a casa com si
no hagués passat res”. Ara bé,
“has de fer front, diàriament, a la
càrrega emocional de la mentida
i d’estar preocupant els teus per-
què no saben per què sempre ar-
ribes tard i sense diners”. 

“ÉS DURÍSSIM”
El d’en Josep, però, no és un cas
aïllat. A la Parròquia de Santa Ma-
ria del Jaire, a la Torreta (la Roca
del Vallès), cada dijous es re-
uneix el grup de suport Vida
Limpia. “Allà, sense cap profes-
sional, ens expliquem les nostres
experiències i com ens estem re-
cuperant, i el fet de veure’ns re-
flectits en altres persones ens
ajuda moltíssim”, explica en Jo-

sep. Una manera de funcionar
que clona Gam-Anon, el grup de
familiars de persones addictes al
joc que també es troba setma-
nalment en aquest mateix espai. 

Ells pateixen la malaltia en un
segon pla i en silenci. “El proble-
ma no el tenim nosaltres, però
aguantar tot el que comporta és
duríssim”, explica un d’aquests fa-
miliars, que ha preferit mantenir-
se en l’anonimat. És dur no no-
més pels problemes econòmics
que causa, sinó perquè el fet
d’estar contínuament preocu-
pats els afecta la salut mental. 

“Arriba un punt que has es-
coltat tantes mentides que, quan

et diuen la veritat, es fa difícil de
creure i encara més d’entendre
que és una malaltia”, diu aquest
familiar. Però, a banda d’això,
també “és un tema complicat, que
portes a dins i que gairebé no pots
parlar amb ningú, perquè ni quan
els acompanyes al psicòleg es
paren a preguntar-te com estàs
tu, com ho portes”, lamenta.

PROMOVENT UN OCI POC SA
El que realment preocupa de tot
això és que cada vegada hi ha gent
més jove en aquests grups. Un fet
que “ens hauria de fer reflexionar
sobre els espais d’oci que s’ofe-
reixen al jovent de la comarca”,
diu en Josep. 

A Parets o a Mollet del Vallès,
per exemple, no hi ha cinemes, ni
boleres, ni sales de concerts ni lo-
cals on els joves es puguin reunir.
Això sí, hi ha una sala de joc a ca-
dascun d’aquests municipis. De
fet, estan a només dos quilòme-
tres l’una de l’altra o, dit d’una al-

tra manera, a quatre minuts en
cotxe. Però per què interessa te-
nir aquesta mena de negocis
abans que d’altres que promoguin
un oci més sa? La resposta, per a
en Josep, està en els diners. “Un
casino genera molts beneficis i, la-
mentablement, es prioritza això
abans que oferir un oci de quali-
tat als nostres fills, abocant-los
així al joc, almenys fins que no
tinguin cotxe i carnet i puguin sor-
tir del poble”.   

Precisament per això, l’ober-
tura de la sala de joc de Mollet,
que s’inaugurava al desembre, va
generar polèmica durant molt
de temps. “És un problema molt
greu que gairebé no hi hagi oci i
que el primer espai que es cons-
trueixi sigui aquest”, diu l’Àlex,
membre de l’Assemblea de Joves
Atzarola de Mollet, que a la ve-
gada lamenta que s’hagi aixecat
en “un barri de gent humil i amb
rendes baixes”. 

Des de l’Ajuntament molletà

defensen que hi ha “una orde-
nança molt restrictiva per a la ins-
tal·lació d'aquestes activitats” i
que “les llicències de joc les con-
cedeix la Generalitat”.

UN NEGOCI EN AUGE
Així és com el negoci del joc con-
tinua creixent. Però també evo-
lucionant, perquè ara és estrany
veure joves que juguin a la rule-
ta o a les màquines escurabutxa-
ques. En canvi, molts d’ells fan
apostes esportives en línia o en-
tren en el negoci de les cripto-
monedes. Un món que sembla
que s’està posant de moda, que
cada vegada es publicita més i que
té la facilitat que et permet apos-
tar des de qualsevol lloc i a qual-
sevol moment. 

Però realment et pots fer ric
amb només un clic? Que ho pre-
guntin a la gent de Jugadors
Anònims, que encara ara ma-
leeixen el dia en què es van creu-
re aquesta farsa.

Joc i joves: un tàndemperillós
» La manca d’opcions d’oci per a joves a la comarca i l’obertura de sales d’apostes els aboquen al joc
» A la Torreta es reuneixen grups de suport de jugadors i famílies, on cada vegada hi ha més jovent

Cada vegada més joves entren en el món de les apostes esportives, el joc i les criptomonedes. Foto: Arxiu

“Un casino genera molts
beneficis i es prioritza
això abans que oferir 
un oci de qualitat”

Olga García
VALLÈS ORIENTAL
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La lupa

El  poble de Parets ara com ara no té sòl per
construir habitatges. Si bé el pla general  pre-
veu sectors edificables, aquests no estan des-
envolupats. No tenir sòl disponible per fer ha-

bitatges vol dir que molts joves del nostre poble han
de marxar a buscar habitatge a altres pobles. Aques-
ta és una crítica que se’ns fa als polítics, i amb raó.

L’actual equip de govern de Parets des de fa
temps està intentant desenvolupar sectors per donar
resposta a la necessitat de disposar de sòl per construir,
així ho hem fet amb Can Fradera, amb el PE-5  i amb
el sector de la Bendibèrica, treballant per eliminar els
obstacles que ens impedeixen avançar. Ho fem fona-
mentalment en aquests àmbits i ho seguirem fent pel
futur dels nostres joves i del poble, sempre a poc a poc,
perquè l’urbanisme requereix reflexió i consens.

El pla especial número 5, conegut com “el plàtan”
del nucli antic, està situat entre els carrers Barcelo-
na i Lluís Companys i està aprovat definitivament des
de l’any 2010 pel Ple de l’Ajuntament amb informe
previ favorable de la Comissió d’Urbanisme de Bar-
celona. En el Ple es va aprovar per unanimitat, tam-
bé amb els vots favorables dels dos regidors de CiU,
Joan Martorell (ara a ERC) i  Francesc Pulido. El pla
preveu 117 habitatges amb un sostre construït de
12.000 metres quadrats i 139 aparcaments privats amb
edificis de planta baixa més dos i més cinc, tot això en

un punt alt del municipi. Aquest pla no s’ha desen-
volupat perquè el promotor va fer fallida passant el
sòl a la Sareb. La Sareb ha venut aquests terrenys a
un promotor que pot construir sense cap trava el que
està aprovat, però va decidir presentar una propos-
ta de modificació que nosaltres, com no podia ser d’al-
tra manera, hem estudiat i ens ha semblat una opor-
tunitat bona i millor que la que hi ha aprovada fins ara.

La proposta baixa a la meitat els metres quadrats
construïbles, passant de 12.000 a 6.000, i de 3.000 se
cedeix el dret i el sòl a l’Ajuntament per construir 40
habitatges de protecció oficial. Els altres 3.000 es des-
tinen a usos comercials entre un magatzem, una su-
perfície mitjana i petites superfícies, a més de crear 99
places d’aparcament d’ús públic, una molt bona cosa
per al nucli antic, ja que aquest espai està a cinc minuts
caminant de la plaça de la Vila pel carrer Barcelona.

L’equip de govern ha valorat la proposta i estima
que és millor que la que hi ha aprovada fins ara per-
què redueix el sostre a la meitat. Per una altra part,
una superfície comercial en aquest indret creiem que
pot contribuir a revitalitzar el comerç local, tot tenint
en compte que el comerç ha canviat molt en els últims
temps, així com els nostres hàbits de compra. Les su-
perfícies grans o mitjanes atreuen compradors i el pe-
tit comerç sobreviurà si s’especialitza en productes con-
crets que aportin proximitat i qualitat, aprofitant-se

de la centralitat de les superfícies mitjanes que atre-
uen clients, com ja s’està veient en algunes zones. Sem-
bla que el futur anirà cap aquí. Hem comprovat que
la superfície comercial d’Iveco ha revitalitzat el comerç
a l’Eixample: per què no provar-ho al nucli antic a més
petita escala? A més, una zona comercial sempre crea
llocs de treball.

Prèviament a l’aprovació inicial es va fer una re-
unió amb els comerciants del nucli antic perquè dis-
posessin d’aquesta informació amb antelació.

Alguns partits polítics de l’oposició, com Ara Pa-
rets ERC i Junts per la República, han difós informa-
ció que no s’ajusta a la realitat i convidem a tothom que
tingui interès en el tema i vulgui informació que pas-
si per l’Ajuntament, on els tècnics els podran informar
detalladament de la proposta. No és veritat que es fa-
ran 117 habitatges i una superfície comercial, no és ve-
ritat que aquest espai és una zona verda, i menció a part
per a les referències arqueològiques i les expressions
fora de to que vam haver de sentir al Ple. A veure si s’as-
sabenten que hi ha un pla aprovat definitivament i és
executiu, i que aquesta proposta el millora. No és bo
mentir perquè la gent té dret a informació fidel. 

Difondre mentides és molt arriscat perquè és ju-
gar amb la bona fe de la gent. La crítica política sem-
pre és legítima, però mentir, no. Qui pensa que pot
guanyar uns vots mentint està molt equivocat. 

per Rosa Martí i Conill (Sumem Esquerres a Parets)

Cridar molt no vol dir tenir raó

Fo
to

: C
ad

as
tre

NLes millors
perles

Un home es treu la pròtesi de la cama i la fa servir per
trencar el vidre del cotxe que hi ha (mal) aparcat davant

del seu garatge. Ha passat a Pontevedra, on la policia ja
coneixia aquest veí per haver estat implicat en setze incidents.

Aqui no el fa feliç una llaminadura? Sobretot si és una
de les que es feia a Coma-Ruga (Baix Penedès), on han

desmantellat un laboratori que produïa gominoles de
marihuana i n’han detingut els presumptes responsables.

El president del PSOE andalús, Manuel Prezzi, ha titllat el líderdel PP, Alberto Núñez Feijóo, de “tontopollas”. Ho ha dit en un
tuit en què ha aclarit que aquest concepte no té “connotacions
sexuals”, sinó que fa referència a una “persona molt ximple”.

Precipitar-se no és bo, i Aleix Espargaró ho ha après de
la pitjor manera a Montmeló: fa uns dies, en aquest

gran premi, va celebrar el segon lloc abans d’hora, quan a
la cursa encara li quedava una volta, i va acabar cinquè. 

LA FOTOVioleta Gumà/ACN
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Mollet recupera la Fira
de la Cervesa Artesana1

2
Incendi a una nau de Granollers on han 
actuat quinze dotacions de Bombers

Mollet, a punt d’estrenar 
la seva primera línia de bicibús

Mollet torna a omplir-se de bombolles 
de sabó fins diumenge

Una estació de Mollet-Sant Fost accessible,
però sense un pàrquing adaptat

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Els semàfors

La Federació d’Associacions de
Veïns de Granollers celebrava
dissabte el seu 24è aniversari
coincidint amb el bon moment
pel qual passa l’entitat, que cada
vegada està més consolidada 
i aconsegueix promoure més
la participació ciutadana.

pàgina 8FAV Granollers

Després de dos anys d’aturada
per la pandèmia, la capital

baixvallesana recupera el Mollet
és Fira, la festa que aquest cap
de setmana tornarà a omplir els
carrers de la ciutat de parades
del comerç local amb l’objectiu
de promocionar el sector.

pàgina 11Mollet és Fira

L’exconseller paretà Jordi Turull
era escollit dissabte com a nou
secretari general de Junts per
Catalunya. Un càrrec que

ocuparà amb la mirada posada
a portar el país cap a la

independència, fent tàndem
amb Laura Borràs.

pàgina 14Jordi Turull

A les xarxes

@seibur_: A Catalunya només s’ha execu-
tat el 36% de les inversions pressuposta-
des, mentre que a Madrid, el 184%. I diuen
que Catalunya està destruïda pel Procés.

@TaniaTapiaDiaz: El jutge cita com a testi-
moni el ministre de la presidència, Fèlix Bo-
laños. Demana prendre declaració al CEO de
Pegasus. Aixeca el secret de les actuacions.

#CasPegasus

@PabloCastilla00: Policia infiltrat al movi-
ment estudiantil i de l’habitatge! Ni Villarejo,
ni PP ni Vox: el responsable és el Ministeri de
l’Interior del govern “progressista”.

#PoliciaInfiltrat #GreugeComparatiu

La clau

Ara fa 10 anys, l’aleshores
ministre d’Economia del
govern de Mariano Ra-

joy, Luis de Guindos, va declarar
que el rescat bancari no ens cos-
taria cap euro als espanyols.

L’esclat de la bombolla im-
mobiliària del 2008 va provocar,
entre altres coses, que milers de
persones fossin desnonades. Els
que defensem el dret a un habi-
tatge digne i als serveis públics fo-
namentals sempre hem tingut
clar que les responsables d’a-
questa crisi van ser les entitats fi-
nanceres, ja que van ser les qui
van concedir préstecs a milers de
persones que, arran de l’incre-
ment de l’atur, no van poder pa-
gar les hipoteques que havien sig-
nat. Ara bé, tot s’ha de dir, la ma-
joria de les persones hipotecades
ho van ser per la insistència i les
trampes de les mateixes enti-
tats, ja que havien col·locat hi-
poteques sabent que moltes d’e-
lles serien impagables.

Va ser així com les entitats fi-
nanceres van convertir-se en
grans immobiliàries amb habi-
tatges procedents dels desnona-
ments. Per tot arreu hi havia ha-
bitatges buits o a mig construir,
cosa que, finalment, a causa de la
pèrdua de valor d’aquests im-
mobles, va suposar la fallida de les
mateixes entitats. Aleshores, el go-
vern de Rajoy va decidir socialit-
zar les pèrdues i va rescatar la ban-
ca amb la creació, l’any 2012, de
la Societat de Gestió d’Actius Pro-
cedents de la Reestructuració
Bancària (Sareb), que va rebre un
préstec de més 50.000 milions
d’euros per part de la Unió Euro-
pea, garantit per l’estat espanyol.

Cap euro
per Pedro Jesús Fernández

Per això, som molts els que
defensem que tots els immobles
traspassats a la Sareb ja eren de
titularitat pública, pel fet que es-
taven en mans d’entitats inter-
vingudes i nacionalitzades, i
ningú entén com amb aquests
immobles no es va crear un
parc d’habitatge social per do-
nar resposta a la greu situació
d’emergència residencial dels
darrers anys.

La Sareb està participada en
un 55% per capital privat i en un
45% per capital públic, aportat
pel Front de Reestructuració
Ordenada Bancària (FROB) i
amb l’aval de l’Estat, si bé re-
centment l’Estat, a través del
FROB, va adquirir el 100% de
la Sareb, assumint un deute de
més de 35.000 milions d’euros.  

Per tant, la compra d’a-
quest patrimoni tòxic de les
entitats rescatades per part de
la Sareb va ser possible gràcies
a l’aportació dels fons del FROB
i, en conseqüència, els habitat-
ges, en bona part, van passar a
ser propietat de l’Estat. Actu-
alment la Sareb és propietària
de més de 45.000 habitatges, 21
promocions en construcció i
desenes de milers de parcel·les
urbanitzables. A Catalunya és
on hi ha més habitatges de la
Sareb, més de 12.000. Segons
el registre de l’Agència d’Habi-
tatge, a 27 de gener, d’un total
de 36.202 habitatges buits a Ca-

talunya, 6.782 són de la Sareb,
és a dir, pràcticament un 19%.   

La Sareb és una societat
anònima que es va crear per ges-
tionar els actius financers més
problemàtics i tòxics transferits
al govern per part de les quatre
entitats financeres nacionalit-
zades després de la crisi de
2008. Per això molts pensem
que, si aquests habitatges s’ha-
guessin destinat a crear un parc
d’habitatge públic de lloguer
social, avui no continuaríem
amb els problemes endèmics
creats per la manca d’habitatge
públic, els desnonaments i els
preus abusius dels lloguers.

L’estat espanyol és un dels
estats de l’OCDE amb menor
lloguer social: no arriba al 2%,
mentre que a altres països se su-
pera el 20%. Ara, malaurada-
ment i malgrat les propostes
d’alguns ajuntaments i dels go-
verns d’algunes comunitats d’a-
conseguir que el govern central
els cedeixi la gestió dels habi-
tatges de la Sareb, seran dos fons
d’inversió estatunidencs, amb
un llarg historial de denúncies
per assetjament immobiliari i
operacions fraudulentes, les que
es faran càrrec de gestionar i
vendre la gegantina cartera im-
mobiliària de la Sareb.

I nosaltres haurem perdut
amb aquesta història més de
42.000 milions d’euros. La dre-
ta mai oblida al servei de qui està.
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Quan fem l’exercici de tancar els
ulls i pensar en el monument més
emblemàtic de la ciutat, a tothom
li ve al cap la imatge de la Porxa-
da. Amb les seves quinze colum-
nes de pedra, amb les seves teu-
les marrons, les seves arestes
verdes... Però què passa amb
aquells qui, en tancar els ulls, no
poden imaginar-se-la perquè tot
i ser granollerins i passar-hi per
davant diàriament, no l’han vis-
ta mai? Això és el que els passa a
les persones cegues.

El tiet d’en Pol Alcaraz, un
alumne de 4t d’ESO de l'Escola
Municipal del Treball (EMT),
estava molt vinculat a la Festa
Major i a la cultura popular de la
ciutat, però va perdre la visió. Un
fet que li impedia continuar gau-
dint de la ciutat de la mateixa ma-
nera com ho feia abans i que va
fer que al jove se li encengués la
bombeta quan a l’escola els pro-
posaven participar a TheCha-
llenge by EduCaixa. Un concurs
que consisteix a crear un projec-
te a l’aula que tingui un impacte
positiu en la societat i que s’apropi
a algun dels Objectius de Desen-
volupament Sostenible (ODS).
En aquest cas, al d’aconseguir que
les ciutats siguin inclusives, se-
gures, resilients i sostenibles.

TRADICIÓ 3D
“Quan ens vam posar a pensar en
un col·lectiu que tingués alguna
necessitat, tots vam estar d’a-
cord en el fet que les persones in-
vidents tenen la necessitat de

poder viure la seva ciutat de la
mateixa manera que ho fa la res-
ta de gent”, explica Alcaraz a Lí-
nia Vallès.  I així va ser com ell i
tres companys de classe més
(Danna Tello, Judit Ortega i Marc
Sánchez), juntament amb les
professores Eva Tapia i Anna
Caballero, van començar a donar
forma al seu projecte, batejat
amb el nom de Tradició 3D.

“Van pensar a fer una ma-
queta de la Porxada amb una
base on, en braille, s’inclogués,
d’una banda, informació del mo-
nument i, de l’altra, un botó que
activés un àudio explicatiu amb
una música relacionada amb la
Porxada, en aquest cas, la Gu-
imbada”, explica Caballero. Un
prototip que van dissenyar i
crear ells mateixos, amb material
sostenible i reciclat i fent servir
impressores 3D. 

ENTRE ELS 100 MILLORS
Aquest projecte, juntament amb
un altre que van fer altres alum-
nes de l’EMT, va ser seleccionat
com un dels 100 millors del con-
curs (entre un total de 1.252). Un
fet que significava haver de passar
quatre dies al Campus Barcelona,

on van estar presentant, exposant,
defensant i millorant el seu pro-
jecte amb altres joves talents del
país. “Allà, per exemple, van de-
cidir incloure un codi QR a la ma-
queta que accedeix a una App amb
llenguatge de signes, perquè tam-
bé ajudés a les persones amb dis-
funcions auditives”, explica la
professora. Uns dies que, segons
comenta Ortega, “van ser incre-
ïbles”, i que van acabar de la mi-
llor manera possible: guanyant el
concurs, amb el premi de viatjar
a Silicon Valley, als Estats Units.

BRESSOL DE L’EMPRENEDORIA
“No hi ha paraules per explicar el
que suposa haver arribat tan llu-
ny”, diu Alcaraz. I és que, segons
avança Caballero, “encara no s’a-
caben de creure que del 28 de
juny al 12 de juliol marxarem a Si-
licon Valley”. Un viatge on “en-
cara no sabrem molt bé què fa-
rem”, confessa Ortega, però que
els permetrà “apropar-se a la
cultura emprenedora i conèixer
els sistemes de treball d’empre-
ses com Google”, explica la do-
cent. Tot plegat, amb la idea de
donar continuïtat al projecte un
cop acabi l’experiència.

Els quatre alumnes i les dues tutores viatjaran a Silicom Valley. Foto cedida

Olga García
GRANOLLERS

De Granollers a Silicon Valley
impulsant el patrimoni local

» Quatre alumnes de l’EMT han guanyat el concurs ‘TheChallenge’
» El seu projecte apropa la cultura granollerina a persones cegues

La FAV arriba als 24 anys 
més consolidada que mai

SOCIETAT4La Federació d’As-
sociacions de Veïns de Granollers
ja té 24 anys. Un aniversari que se
celebrava dissabte amb una jor-
nada plena d’activitats que orga-
nitzaven tant les entitats com les
mateixes associacions. “Va ser
tot un èxit”, explica a Línia Vallès
Josep Maria Moyano, president
de la FAV. Una iniciativa que es fa
per tercera vegada, després de dos
anys d’aturada per la pandèmia,
amb l’objectiu de “donar a conèi-
xer qui som i què fem”, afegeix.

Segons explica el granollerí, la
FAV està formada per un total de
15 associacions de veïns de les 17
que hi ha a tota la ciutat. Un fet

que els fa estar “cada vegada més
consolidats i amb consideració a
tot arreu”. I és que “tant des de l’A-
juntament com des dels Mossos
o la Policia Local, ens tenen en
compte a l’hora de prendre deci-
sions”, comenta Moyano. “So-
bretot perquè som molt actius,
perquè totes associacions estan
molt implicades i perquè, al final,
som la veu del poble”, afegeix.

Una implicació que, precisa-
ment, es veia dissabte amb l’or-
ganització d’una festa que coinci-
dia amb el bon moment pel qual
passa ara mateix la FAV que, se-
gons Moyano, “ni tan sols en
pandèmia ha deixat de treballar”.

Connectar la ciutat i el riu:
l’objectiu de cara el 2025

MEDI AMBIENT4L’Ajuntament
vol fer de Granollers una ciutat
més verda. Per això, dimarts
presentava el projecte Connecta
Congost Natura 2025. “Una ac-
tuació de gran magnitud que
obre el riu a la ciutat i renatura-
litza l’entorn del Congost, tant el
riu, el parc com el passeig fluvial”,
expliquen des del consistori.

Entre les accions principals,
que es faran des d’ara i fins al
2025 amb fons europeus, desta-
quen la creació d’una nova pas-
sera que travessarà el riu a l’altura
del carrer d’Isabel de Villena,

l’eliminació del trànsit de vehicles
entre la rotonda del carrer Camp
de les Moreres i la cruïlla del car-
rer Joan Camps i Giró (des d’on
la carretera passarà a ser d’un car-
ril de sentit únic fins a Roger de
Flor) i el trasllat dels aparca-
ments al costat dret del riu.

Tot plegat, per guanyar 66.880
metres quadrats de superfície
verda, amb més arbres, plantes i
arbustos tant dins com fora de la
llera del riu, i per projectar “una
gran anella que connecti la ciutat
a través d’itineraris verds”, deia
l’alcaldessa, Alba Barnusell.

Actuació de l’AV de Can Gili dissabte a la Porxada. Foto: Twitter (@jpavona)

Cultura | En marxa la 3a edició de l’Òpera Aperta
Ahir donava el tret de sortida el tercer festival d’art i paraula de Granollers:

l’Òpera Aperta. Enguany, partint d’una obra del Museu que portarà a
reflexionar sobre la noció del viatge a diversos artistes i filòsofs de renom.
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Goodman construirà un
centre logístic a la Tenería 

EMPRESA4El solar on fa anys
estava ubicada la històrica fà-
brica Tenería Moderna Fran-
co-Española de Mollet deixarà
de ser un espai abandonat. I és
que segons ha avançat el diari
Expansión, la multinacional
Goodman ha comprat els terre-
nys. Una parcel·la de 44.000
metres quadrats, amb 60.000
metres quadrats edificables, on
aixecarà un centre logístic.

Aquesta compra, d’uns 17,6
milions d’euros, permetrà a la
companyia australiana ampliar la
seva presència al voltant de Bar-

celona, després d’haver constru-
ït ja una plataforma logística a
Molins de Rei i una altra a  Cas-
tellbisbal. Una oportunitat de se-
guir creixent ara a la capital baix
vallesana, que ha atret Goodman
per la seva bona connexió amb la
C-33 i C-17 i per tenir just al cos-
tat del futur centre logístic l’esta-
ció de Mollet-Sant Fost.

Una nova gran empresa que
s’instal·la a la ciutat, amb la mi-
rada posada en augmentar en-
cara més la seva facturació, que
només a Espanya ja supera els
2,5 milions d’euros.

Aposta per la cultura urbana
amb un nou festival juvenil 

JOVENTUT4El parc de Ca l’Es-
trada acollirà demà el festival de
cultura urbana, Urban Parc Par-
ty. Un projecte multidisciplinar
que inclou exhibicions i tallers de
cal·listènia, de break dance, frees-
tyle i DJs, i que també oferirà
concerts als joves que vulguin
gaudir de la iniciativa.

Segons el regidor de Joventut,
Juan Torrecilla, l’Urban Parc Par-
ty “és una nova forma d'unir for-
mació, cultura, art i oci per als jo-
ves de la nostra ciutat”. De fet, es
convertirà una oportunitat per a
artistes locals del municipi i de la

comarca, ja que es podran donar
a conèixer en aquest espai inno-
vador. “Un projecte que espe-
rem que tingui molt d'èxit perquè
els joves de la ciutat sentin que el
més important per a nosaltres és
poder oferir-los serveis del seu
gust i segons les seves necessitats”,
afegeix el regidor.

Per això mateix, i després de
l’èxit de l’any passat, l’Ajunta-
ment també ha tirat endavant
l’Estiu Jove, amb cursos, activitats
i tallers gratuïts adreçat a joves i
adolescents que es faran entre el
28 de juny i el 25 de juliol.

Mollet, unida contra 
la sinistralitat laboral

LABORAL4Dimecres, la plaça
Major s’omplia de gent per pro-
testar contra la sinistralitat labo-
ral després que dijous passat mo-
rís un treballador de l’empresa
PreZero GTR, atrapat en una
premsa d'escombraries mentre
feia tasques de manteniment.
Una concentració convocada per
la CNT Vallès Oriental, la PAH
Mollet i Baix Vallès, Mollet Fe-
minista i Marea Pensionista.

“Aquest se suma als 26 acci-

dents laborals mortals acumulats
entre els mesos de gener i abril de
2022 a Catalunya”, diuen des de
la CNT. Dades que suposen un in-
crement del 44% d’accidents res-
pecte a l’any passat.

Tot plegat, mentre encara
s’investiga l’incident, amb la zona
de l’accident precintada, i mentre
la companyia ha recuperat la
normalitat després de les atura-
des que els treballadors feien di-
vendres en suport al company.

Només es conserva aquesta façana. Foto: Twitter (@sebasnogueres)

Foto: Twitter (@antoniolopez555)

Justícia | Bartés recorre la sentència del primer judici
Brian Bartés va convocar dissabte passat un acte per explicar la seva versió dels 
fets sobre el judici pel qual se’l va condemnar per una protesta independentista 

a un any i mig de presó. Bartés va avançar que ha recorregut la sentència.

POLÍTICA4Avui, unes noves
mans agafaran el timó de Mollet:
les de Mireia Dionisio, primera ti-
nent d’alcalde, que serà nomena-
da alcaldessa en el ple d’investi-
dura convocat per a aquesta tar-
da després que dimarts passat, en
l’assemblea de l’agrupació local del
PSC, s’avalés la seva candidatura.

“Tenim claríssim que no hi ha
ningú millor que la Mireia per en-
tomar aquest nou repte”, deia
aleshores el regidor Raúl Broto. I
és que tenint en compte que els so-
cialistes són el grup més nombrós
al consistori, amb deu regidors
que governen en coalició amb
dos més de Podem, el resultat de
les votacions sembla estar clar.

A tot això, cal recordar que di-
vendres el ja exalcalde Josep
Monràs renunciava oficialment a
l’alcaldia, amb un últim discurs al
capdavant del consistori en què re-
passava les accions més impor-
tants dels seus 18 anys com a bat-
lle. “No m’he arrugat mai davant

de ningú per defensar els inte-
ressos de Mollet”, deia. Unes pa-
raules en la línia del que ressalta-
va Dionisio, que agraïa la tasca del
que ha estat el seu “guia” amb un
“gràcies” repetit per la majoria de
l’oposició. Encara que Mollet en
Comú i ERC van ser més crítics
amb el batlle, lamentant “les se-
ves maneres de fer i el seu to bel·li-
gerant”, deia Marina Escribano.

Discursos amb què els mem-
bres del ple acomiadaven l’alcal-
de abans de votar avui entre totes
les dues candidatures presenta-
des: la de Dionisio o la de la re-
publicana Marta Vilaret, que di-
mecres anunciava que es pre-
sentaria com a candidata a l’al-
caldia i demanava “complicitats”
d’altres partits per poder fer “un
canvi a la ciutat”, deia.

Dionisio serà la successora de Monràs. Foto: Línia Vallès

Mireia Dionisio serà des d’avui
la nova alcaldessa de Mollet

» Aquesta tarda se celebrarà el ple d’investidura de la nova batlessa
» Dionisio agafarà el relleu de Monràs al capdavant del consistori
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SOCIETAT4Aquells qui, aquests
dies, hagin passejat pel centre de
Mollet, hauran notat que la ciu-
tat s’estava preparant per a una
de les seves grans cites anuals.
Instal·lant expositors a l’avin-
guda Llibertat, posant a punt el
Mercat Vell, preparant campa-
nyes comercials i, en general,
amb els comerços locals inquiets
per tornar a lluir amb els seus mi-
llors productes. I és que ahir
donava el tret de sortida el Mo-
llet és Fira d’enguany. Una nova
edició, la vuitena, que s’allarga-
rà fins diumenge.

REIMPULSAR EL COMERÇ
“Tornem amb moltes ganes per-
què volem mirar cap al futur”,
deia un dels representants del tei-
xit comercial de Mollet, Jordi Fi-
gueroa, en la presentació de l’es-
deveniment. I és que, si alguna
cosa caracteritza el Mollet és
Fira, és la seva missió de pro-
mocionar els comerços i els ser-
veis del municipi i posar en valor
la varietat i la qualitat dels seus
productes. Un dels sectors més
perjudicats per la pandèmia que
ara es torna a unir per tirar cap
endavant el teixit comercial local.

“Agraïm el gran esforç que han
fet durant els dos anys de covid-
19”, deia la regidora de Comerç,
Mercè Pérez. Una tasca que tam-
bé valorava el president de l’As-
sociació d’Homes i Dones Autò-
noms de Mollet i Comarca (AD-
HEC), Lluís Farré, que destacava
la feina “que s’ha fet per recupe-

rar la fira després de la pandè-
mia”. Sobretot, perquè fins di-
umenge hi participaran uns 270
establiments. Una xifra de parti-
cipants inferior a la de 2019,  però
que des de l’Ajuntament han va-
lorat molt positivament.

QUATRE DIES DE FIRA
Ahir mateix, el comerç local ja co-
mençava a agafar protagonisme
amb la tradicional Gala del Co-
merç que organitza ADHEC al
Mercat Vell. Enguany, en reco-
neixement de les dones empre-

nedores i dels comerços de la lo-
calitat que tenen més de 25 anys
de trajectòria. Una programació
que continuarà aquest vespre,
amb la degustació dels produc-
tes del Mercat Municipal cone-
guda com El Mercat també és
Fira i que tindrà el seu punt àlgid
demà i diumenge. Quan s’om-
pliran els 150 expositors dels
sectors de l’automoció, alimen-
tació, comerç i serveis que hi hau-
rà repartits des de la plaça Major
fins al Parc de les Pruneres. 

Tot això mentre, paral·lela-
ment, al llarg del cap de setmana
es faran concerts itinerants, balls,
una festa de l’escuma, un concurs
de dibuix, actuacions de pallassos
i més, per complementar la pro-
posta comercial amb una de cul-
tural i lúdica dirigida a tots els pú-
blics. També, de la mà de la de-
sena de sortejos que es faran,
amb diferents vals de compra
per gastar als establiments.

Una nova edició que “reco-
mença amb alegria”, deia Pérez,

en un espai que ocuparà 11.000
metres quadrats i que convertirà
el municipi “en un gran aparador”,
afegia. I és que, tot i que aquest
any ha costat més tirar la fira en-
davant perquè “el sector està es-
gotat”, confessava la regidora, els
molletans esperen amb ganes un
cap de setmana com aquest en què
la ciutat s’omple de gent d’arreu,
atreta pels “productes de proxi-
mitat, qualitat i bons preus” que
ofereix el Mollet és Fira, concloïa
el ja exalcalde, Josep Monràs.

Torna la festa del comerçmolletà
» Ahir es va donar el tret de sortida al Mollet és Fira, que es recupera després de dos anys d’aturada
» Demà i diumenge seran els dies forts, quan el comerç local exposarà els seus productes al carrer

La darrera edició del Mollet és Fira es va celebrar ll’any 2019. Foto: Ajuntament

“Tornem amb moltes
ganes perquè volem
mirar cap al futur”, diu
un comerciant local
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Al’Elsa li agradava pintar.
Fer dibuixos a llapis i
després omplir-los amb
aquarel·les. També li

agradava fer ioga. De fet, va cur-
sar la formació per ser-ne profes-
sora. Les sèries li encantaven, so-
bretot les d’intriga nòrdica. N’era
tan addicte que va estar un temps
sense televisió per no veure’n tan-
tes. A l’Elsa li encantava anar al po-
ble de la seva infància, Sitges.
Allà reconnectava amb els mo-
ments feliços, sense preocupa-
cions, dels estius de quan era una
nena i una adolescent. Malaura-
dament, hi anava poc. Massa poc. 

Elsa Artadi, de Junts per Ca-
talunya, va haver de renunciar a
moltes de les coses que li agra-
daven per dedicar-se a la políti-
ca. Potser ho va fer per vocació.
Potser per passió. Sigui com sigui,
un dia va dir prou. La feina l’ha-
via sobrepassat. Havia arribat al
seu límit. El 6 de maig va convo-
car una roda de premsa per anun-
ciar que ho deixava. Va ser un dia
difícil per a qui era candidata a
l’alcaldia de Barcelona. “Tots po-
dem tenir un moment de dir
prou”, va verbalitzar. “No puc
més. No tinc energia per seguir.
No em sento amb forces per con-
tinuar”, va dir entre llàgrimes. La
política, com un tsunami, li havia
passat per damunt.

CREMAR-SE
Poques vegades es veuen polítics
de primer nivell exposant el seu
malestar. A la memòria queda
aquell instant en què Alba Ver-
gés, aleshores consellera de Sa-
lut, va plorar mentre anunciava
que, per un brot de covid, es con-
finava Igualada, la localitat on vi-
via la seva família. Molts la van
atacar en considerar-la dèbil per
ocupar el càrrec que ocupava, i en
el moment crític en què ho feia.

Encara és més difícil que una
figura pública decideixi deixar la
primera línia mediàtica perquè
no pot més. Davant del cas d’Ar-
tadi cal preguntar-se quantes
persones que es dediquen a l’àm-
bit públic viuen una situació
d’estrès o de depressió i conti-
nuen treballant sense dir res.

Montserrat Benedí és una ex-
cepció. Ella és regidora d’ERC a
l’Ajuntament de Barcelona i, tot i
que creu que dedicar-se a la polí-
tica és “un privilegi perquè supo-
sa fer un servei de proximitat a la
gent”, també reconeix que és una
feina “molt exigent que requereix
molta responsabilitat”. “Genera es-
très, tensió i dificulta la concilia-
ció familiar i personal”, afirma. 

Ella és una de les poques
personalitats públiques que ha
reconegut obertament haver tin-
gut problemes de salut mental.
“He patit ansietat, angoixa, prin-
cipis de depressió abans de fer
política... Però tinc la sort de co-
nèixer-me en l’àmbit emocional
i, quan començo a pensar que ho
vull deixar tot, prenc les mesures
adequades: vaig a la meva met-
gessa del CAP”, diu. L’últim cop
que li va passar va ser en plena
pandèmia. Durant aquells dies

rebia missatges constants de
persones i d’entitats. “Haver de
donar tantes respostes i intentar
resoldre situacions complexes
em va provocar un atac d’angoi-
xa”, recorda.

La política és una feina de 24
hores i set dies a la setmana que
pot acabar cremant. És el que tèc-
nicament s’anomena burnout.
Segons explica la psicòloga Alba
Alfageme, el també anomenat
síndrome d’esgotament profes-
sional sorgeix quan la persona es

veu desbordada en l’àmbit labo-
ral. “És com una cursa de fons:
vas sumant cansament”, detalla
l’experta. “Al final sents que no
pots amb tot, que no tens el con-
trol i que estàs sobrepassada”,
afegeix. Pel camí hi ha tota una
sèrie de símptomes que la man-
ca d’educació en salut mental fa
que no tinguem en compte “fins
que no estem caient pel precipi-
ci”. Es refereix a l’insomni, les
palpitacions, l’ansietat o la fati-
ga constant que acaben derivant

en una sensació d’incapacitat. “Li
pot passar a qualsevol persona,
però en el cas de la política hi ha
alguns components que la con-
verteixen en una professió de
risc”, afirma Alfageme. 

SOBREEXPOSICIÓ
L’alt ritme de feina que no per-
met tenir caps de setmana no és
l’únic element que pot fer tron-
tollar el benestar emocional dels
polítics. Les persones que s’hi de-
diquen estan constantment ex-

posades a l’opinió pública, i en un
món hiperconnectat com l’actu-
al això també pot ser devastador.
“És molt difícil que la pressió de
les xarxes socials no t’afecti i di-
namiti la teva autoestima”, con-
sidera Alfageme. 

Tot i que es va arribar a es-
pecular que era una estratègia de
màrqueting polític, és probable
que en la decisió d’Ada Colau d’a-
bandonar Twitter hi hagués una
explicació psicològica. “Que em
critiquin, em preguntin o em

En la seva compareixença per anunciar que deixava la política, Elsa Artadi va dir que ja no tenia energia per seguir. Foto: Natàlia Segura/ACN

La política és una professió perillosa per a la salut mental. La sobreexposició als
mitjans, la impossibilitat de conciliar la vida familiar o la por d’equivocar-se

poden provocar problemes emocionals. Parlem amb diferents polítiques sobre
com viuen aquesta pressió i sobre com a les institucions encara és un tema tabú.

Política i salutmental:
un binomid’alt risc

líniavallès.cat
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n La política, queda clar, és una ac-
tivitat que suposa un alt risc per a la
salut mental. Amb tot, la majoria de
representants que han intervingut
en aquest reportatge reconeixen
que la seva situació no és diferent de
la que viu la societat en general, so-
bretot després de la pandèmia, i cre-
uen que les millores en salut mental
s’han d’estendre per a tothom. “Si
només es deixés que els polítics tin-
guéssim una vida conciliada, seríem
uns privilegiats”, afirma Joan Ramon
Riera, regidor del PSC a l’Ajuntament
de Barcelona. Al mateix temps, el so-

cialista considera que des de la polí-
tica cal fer esforços per aconseguir
que tothom pugui gaudir d’una
atenció psicològica adequada. “Cal
donar una resposta pública més con-
tundent davant dels problemes de
salut mental. Hem de desplegar un
sistema de salut mental públic fort
perquè hi ha demandes ciutadanes
que no estan cobertes”, argumenta.

També ho pensa Mar García, di-
putada de Barcelona en Comú al
Congrés espanyol, quan assenyala
que, a diferència d’una persona que
ha estat desnonada o d’algú que tre-
balla durant jornades maratonianes,
ella, quan va patir problemes, en cer-
ta manera va poder “gestionar-los”.   

Malgrat això, i com afirma la psi-
còloga Alba Alfageme, les persones
que es dediquen a l’àmbit públic són
un reflex en el qual s’ha d’emmirallar
la societat i, per això, si reconeixen
que pateixen dificultats psicològi-
ques poden ajudar a erradicar el
tabú que plana sobre la salut men-
tal. Potser no es tracta de tenir privi-
legis, sinó de ser sensibles a aquesta
problemàtica. Encara més quan,
com alerta l’Organització Mundial
de la Salut (OMS), s’espera que la de-
pressió sigui la primera causa de dis-
capacitat al món el 2030 i, al llarg de

la seva vida, una de cada quatre per-
sones tindrà problemes de salut
mental. No són les úniques xifres
que ens mostren un futur negre. Un
informe de la consultora estatuni-
denca Gallup considera que només
un 8% dels treballadors espanyols
estan compromesos amb la feina,
mentre que en indrets com Islàndia
aquesta xifra arriba al 22%. Per altra
banda, els treballadors espanyols
són dels més infeliços de l’Europa
occidental. Només un 42% creuen
tenir una vida pròspera, quan a Fin-
làndia són un 85%. Més dades de
l’informe: un 43% dels treballadors
de casa nostra estan estressats i un
27% es declaren “enfadats”. 

Privilegiats?

portin la contrària no només no
em molesta, sinó que ho accep-
to i m’agrada”, deia aleshores l’al-
caldessa de Barcelona. “Per des-
gràcia, la xarxa s’ha omplert de
perfils falsos i anònims que in-
toxiquen i inciten a l’odi”, afegia.

Més enllà d’això, i segons Al-
fageme, aquesta hiperconnecti-
vitat també pot afectar els polítics
d’una altra manera: en la seva ca-
pacitat de prendre decisions. En
aquest sentit, tal com explica l’e-
xalcaldessa de Badalona i diputa-
da de la CUP-Guanyem, Dolors
Sabater, “la sobreexposició públi-
ca i la por de fer una pífia comu-
nicativa” són dos dels elements que
més la tensen. En línies similars
s’expressa el regidor del PSC de
Barcelona Joan Ramon Riera.
“Tenim molta responsabilitat en la
presa de decisions i hi ha molta por
d’equivocar-se”, afirma en general.

Tot això passa en un món
canviant que, per a Alfageme, po-
dria definir-se com a volàtil.
“Abans les legislatures duraven
quatre anys, però ara els polítics
tenen la sensació que el seu pas
per les institucions pot acabar en
qualsevol moment”, diu. Aquest
fet genera inestabilitat i insegu-
retat. “Estem vivint un moment
en què les coses canvien ràpida-
ment i, com hem vist amb la pan-

dèmia o amb el Procés, hi ha
poca estabilitat social”, afegeix la
psicòloga. Tot això afecta la ciu-
tadania en general i suposa una
pressió extra per als polítics.
“Ara ja no planifiquem a tants
anys vista i això és un problema,
perquè la política també ha de
pensar-se a llarg termini i des de
la paciència”, considera. 

UN TABÚ
I podem sumar-hi un darrer ele-
ment que fa de la política un lloc
on la salut mental brilla per la seva
absència: mostrar-se dèbil i reco-
nèixer el patiment penalitza molt. 

Com és, segons la majoria de
la ciutadania, un bon polític?
Segurament algú racional, amb
nervis d’acer i que no es deixi en-
dur per les passions. Probable-
ment un home blanc que rondi
la quarantena i amb estudis uni-
versitaris.

Just quan Mar García va ser
elegida diputada al Congrés es-
panyol per Barcelona en Comú
va donar a llum dos bessons
prematurament. Ella, com Be-
nedí, és una de les poques polí-
tiques que ha fet públics els seus
problemes psicològics. Les com-
plicacions de salut dels bessons,
la depressió postpart i la matei-
xa entrada al circ polític per a

“La política és una 
feina molt exigent 
que requereix molta
responsabilitat,
genera estrès, tensió 
i dificulta la conciliació
de la vida familiar 
i personal”

algú que venia de fora d’aquest
àmbit li van generar “una crisi
d’ansietat”.

El cas és que la institució a la
qual va entrar no va acollir-la
com caldria. “La política de par-
tits i la institucional no estan pre-
parades per a la salut mental ni
les cures”, diu. Quan va decidir
explicar el seu cas, poques per-
sones de l’hemicicle se li van
acostar per saber com estava.
“Més enllà de les amistats, em
vaig sentir molt sola”, recorda. A
més, considera que en partits
com el seu “de vegades és molt
més fàcil denunciar la mala salut
mental dels treballadors d’una fà-
brica que la que viuen els matei-
xos integrants de la formació”. 

El seu cas demostra fins a
quin punt la salut mental continua
sent un tabú a la política i quins
atributs s’hi premien. Podria ser
diferent? Totes les representants
que han volgut parlar amb el Lí-
nia sobre la salut mental en pri-
mera persona són dones i coinci-
deixen en un fet: actualment les
institucions són espais patriarcals
on els valors de la masculinitat
s’imposen. “És un món molt
opressiu, on impera la raó, i si no
tens certa agressivitat, no et con-
sideren vàlida”, diu García. Per a
Sabater, “la política institucional

i de partits és molt depredadora
i competitiva”. “Les mentides,
els ganivets i les jugades brutes
són freqüents”, afegeix. “De ve-
gades sembla que la política pu-
gui funcionar al marge de la vida”,
sentencia. 

Hi manquen, per tant, les
cures i els lideratges emocionals
que sempre han estat repudiats
en considerar-se quelcom feme-
ní. En aquest sentit, la pregunta
que es fa Alfageme és important:
“Vull una persona que s’assem-
bli a mi i que tingui problemes o
algú sense emocions?”.

L’Elsa ja fa dies que no escriu
res al seu compte de Twitter,
concretament des del 5 de maig.
Abans, en un dia podia fer més de
10 publicacions. És bonic imagi-
nar-se-la, ella que podrà, pintant
una aquarel·la del mar a Sitges.
Descansant o recuperant-se. 

Potser els milers de persones
que treballen cremades i els po-
lítics que ja no poden més hau-
rien de fer el mateix: un pas en-
davant i reconèixer que, de ve-
gades, la feina no és vida.

Un reportatge
d’Albert 
Alexandre

“Des dels partits 
de vegades és més 
fàcil denunciar la 
mala salut mental 
dels treballadors 
d’una fàbrica que 
la que viuen els
mateixos polítics”

Segons l'OMS, el 2030 la depressió serà la primera
causa de discapacitat i un de cada quatre ciutadans
tindrà problemes de salut mental durant la seva vida
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Jordi Seguer tornarà a lluitar
per recuperar l’alcaldia

POLÍTICA4L’exalcalde, Jordi
Seguer, tornarà a lluitar per
aconseguir l’alcaldia a les elec-
cions de 2023 com a cap de llis-
ta del seu partit, Ara Parets ERC.
Així ho ha decidit l’assemblea de
militants de l’agrupació, que l’ha
tornat a escollir com a candidat.

El seu objectiu serà “liderar
un nou govern de canvi que re-
prengui el model de transfor-
mació del Govern Plural, inter-
romput per la moció de censu-
ra”, explica Seguer. Un canvi
que “només serà possible si ERC
aconsegueix una victòria desta-

cada” com la que el va portar a
l’alcaldia el juny del 2019, amb
un mandat breu, però amb “19
mesos de gestió ens que avalen
i on els resultats són evidents”,
comenta el republicà.

Tot plegat, a l’espera que
aquesta mateixa tarda Seguer es
presenti oficialment com a al-
caldable, en un acte al parc del
Sot d'en Barriques que compta-
rà amb la participació del con-
seller d’Empresa i Treball de la
Generalitat, Roger Torrent, i
amb la de la regidora d’ERC
Kènia Domènech.

POLÍTICA4L'exconseller paretà
Jordi Turull és el nou secretari
general de Junts per Catalunya.
Així ho va decidir la militància
dissabte, al segon congrés de
JxCat. Una trobada on es vali-
dava la seva candidatura junta-
ment amb la de Laura Borràs –la
nova presidenta del partit– des-
prés que ambdós pactessin, a
principis de maig, repartir-se el
poder executiu a parts iguals.

Aquest pas va servir per re-
llevar l'expresident de la Gene-
ralitat Carles Puigdemont com a
líder de la formació i la secreta-
ria general, que estava en mans
de Jordi Sànchez. En aquest
cas, per formar un tàndem que,
segons avançava Turull, ja té
les seves metes molt clares: ne-
gociar amb tots els actors inde-
pendentistes, partits i entitats,
per acordar una “traçabilitat”
cap a la independència.

“De la mateixa manera que el
2017 va ser referèndum o refe-
rèndum, ara l'objectiu que ens
marquem ha de ser indepen-
dència o independència”, deia el

paretà. Tot plegat, amb la mira-
da posada en “trobar nou meca-
nismes de legitimació” afegia. 

Per això, l'exconseller, que va
rebre 1.854 vots de la militància
davant els 1.776 de Borràs, expli-
cava que agafava el càrrec “per ser
útil, no per ser important”. I és
que, tot i que “la decisió de lide-
rar el partit no va ser fàcil, la fei-
na s'ha d'acabar”, deia mentre re-

cordava que l'1 d'octubre aques-
ta feina es va quedar a mitges. Un
discurs esperançador i optimista
“per culminar la independència de
Catalunya, que és el que toca
després de cinc anys”, concloïa.

Tot això, a l'espera que al con-
grés que JxCat celebrarà el 15 i el
16 de juliol s'acabi de definir el full
de ruta amb què el partit afrontarà
el final d'aquesta legislatura. 

Turull va ser escollit com a nou secretari general. Foto: JxCat

Jordi Turull ja exerceix de
secretari general de Junts

Ple d’investidura de Seguer el juny del 2019. Foto: Heribert Gallardo/Aj.

Equipaments | Demanen millores als pavellons 
Els clubs esportius que utilitzen els dos pavellons s’han unit per demanar

millores. Entre elles, la renovació dels vestidors del pavelló rodó o la millora
de l’accessibilitat i la connexió entre les dues graderies del pavelló vell.
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Sant Fost es prepara per
evitar possibles incendis

MEDI AMBIENT4L’Ajuntament
de Sant Fost posarà en marxa
pròximament la campanya de
neteja de les zones forestals del
municipi  i el manteniment de la
xarxa de camins i rieres amb l’ob-
jectiu de reduir el risc d’incendi
i facilitar les tasques d’extinció en
el cas que hi hagués algun foc.

En paral·lel, des del consis-
tori recorden que també està
en marxa la campanya de nete-

ja de les parcel·les amb habitat-
ges i els solars urbans, on cal te-
nir una tanca perimetral, man-
tenir la vegetació segada i po-
dada per tal que tota la finca  es-
tigui neta.

Després d’un hivern que ha
estat poc plujós, el consistori
santfostenc remarca que és
molt important “extremar les
precaucions i conservar els bos-
cos i mantenir-los nets”.

Un operari fent tasques de neteja. Foto: Ajuntament

MARTORELLES4Aquest 2022
Martorelles està celebrant el
centenari d'una de les indústries
més emblemàtiques del muni-
cipi, la Rabasa-Derbi, que obria
l’any 1922. Per això, l'Ajunta-
ment i l'Associació 100 anys
Rabasa-Derbi han programat
activitats per commemorar l'e-
femèride durant tot l'any. 

El primer plat fort d'aquest
anviersari se celebrarà el pròxim
2 de juliol a Carrencà. Des d'allà,
sortirà una concentració de mo-

tos Derbi en direcció al Circuit de
Catalunya per fer-hi una volta de
celebració i tornar a Martorelles.
Una marxa de motos antigues
que passarà, també, per l’antic
circuit del polígon industrial i que
coincidirà amb les 24 hores de

motociclisme que s’estaran ce-
lebrant a Montmeló. Encara que,
per participar-hi, caldrà incriu-
re’s prèviament al web de l’A-
juntament i assegurar la moto
per tal que pugui circular per car-
retera aquell dia.

Tot plegat, mentre Carrencà
es convertirà en el plató del pro-
grama de Catalunya Ràdio ‘El su-
plement’, que emetrà aquesta

festa en directe, entrevistant tre-
balladors, pilots i famílies vin-
culades a la història de Rabasa-
Derbi. Lloc des d’on també es
presentarà el podcast ‘100 anys
d'història de Derbi’, a càrrec del
magazín La Mira, que transpor-
tarà els oients a viure com va néi-
xer i triomfar la indústria fun-
dada per Simeó Rabasa tant a ni-
vell empresarial com esportiu. 

El 2 de juliol serà una data clau en la celebració del centenari. Foto: Ajuntament

El primer plat fort del centenari
de Rabasa-Derbi, el 2 de juliol

Sant Fost | Reobre La Llera
Aquesta tarda tornarà a obrir La Llera Espai Jove, on es podrà gaudir de

diferents activitats i dinàmiques participatives, amb un sopar que ha
organitzat l’Ajuntament, un micro obert i un concert de Lavanda Sound.

Es farà una marxa 
de motos Derbi que 
anirà de Martorelles 
al Circuit de Catalunya
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Montornès celebra un dels
seus festivals més tradicionals
CULTURA4Va ser l’any 1994
quan es va celebrar per primera
vegada el Balla Montornès. Ales-
hores, encara no era un festival
com ho és ara, sinó un cicle de
concerts, i no va ser fins al 97 que
va passar-se a celebrar, exclusi-
vament, durant la primavera.

Malgrat tot, en aquell temps
–com avui dia– l’objectiu de l’es-
deveniment era donar a conèixer
la música tradicional, els balls de
saló i les danses col·lectives amb
bandes catalanes, valencianes,
aragoneses i, fins i tot, italianes.
Des d’aleshores, el municipi s’ha

convertit en l’epicentre de les
danses folklòriques de la comar-
ca quan arriba el bon temps.

Aquest dissabte, de nou, el
folklore tornarà a Montornès a
partir de les 21 hores amb la 28a
edició del Balla Montornès que es
durà a terme a la plaça de Picas-
so. Organitzada per Ball de Dia-
bles i Dracs de Montornès, l’es-
deveniment comptarà amb les
actuacions en viu dels grups La
Viu Viu i La Portàtil FM, i una bo-
tifarrada i servei de barra a pre-
us populars. L’entrada de tot el
festival és gratuïta.

SOCIETAT4Fum, soroll i velocitat.
No tothom reacciona de la ma-
teixa manera quan sent aquestes
tres paraules. Mentre els amants
del motor esbossen un somriure,
hi ha qui no pot entendre l’afició
per les motos. A Montmeló, un
any més, ha quedat sobradament
demostrada la dualitat. 

El cap de setmana passat, el
Circuit de Montmeló va viure el
Gran Premi de Moto GP. Malgrat
això, les activitats es van estendre
més enllà de la pista d’asfalt. La lo-
calitat vallesana va ser escenari de
la  MotoFest, un esdeveniment
que concentra els adeptes del ve-
hicle de dues rodes en diferents
punts del municipi. El concurs d’a-
crobàcies o la Nit Motard amb l’es-
tripada són algunes de les activi-
tats que es van dur a terme dis-
sabte amb gran afluència. 

Amb tot, aquesta celebració va
generar molt malestar al poble.
Des del col·lectiu No Ens Vendreu
La Moto, Pep Medina  ha criticat
durament l’esdeveniment pel so-
roll que produeix i la contamina-
ció que genera. “Ens han arribat

moltes queixes de veïns de Mont-
meló, però també d’altres in-
drets”, afirma. “Mentre fa mesos
es posava el crit al cel per les cur-
ses il·legals nocturnes a la co-
marca, la nit de dissabte i diven-
dres es va fer la vista grossa”, diu.
“Si és arran d'un esdeveniment
promogut pel Govern i el RACC,
ja no hi ha problema”, denuncia.

Segons el col·lectiu, van ser
nombrosos els veïns que es van
queixar pel soroll i la perillositat de
les activitats. Sigui com sigui, no
es pot dir que l’Ajuntament no ha-
gués avisat. “Aquest cap de set-

mana a Montmeló el que més se
sentirà serà el soroll del motor de
les motos”, celebrava el divendres
el consistori. 

FORA DE MONTMELÓ
Segons Medina, també es van
produir queixes en poblacions
que no eren Montmeló. “Alguns
motoristes van tenir actituds in-
cíviques a la Ronda Sud de Gra-
nollers i a Montornès”, diu. Al ma-
teix temps el col·lectiu No Ens
Vendreu La Moto ha criticat que
el mateix circuit de motos genera
molèsties pel soroll de les curses. 

La Nit Motard ha tornat a generar queixes. Foto: Ajuntament Montmeló

El soroll de les motos a
Montmeló encén les crítiques

La Portàtil FM és un dels grups convidats. Foto: La Portàtil FM

Comerç |Montmeló viu el dia de la segona mà 
El matí de dissabte, Montmeló es convertirà en l’espai ideal per comprar al

millor preu. El municipi celebrarà la Fira de segona mà i col·leccionisme que
enguany comptarà amb actuacions de dansa, gegants i animació infantil. 
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Una exposició repassa la
història del col·lectiu LGTBI

LA LLAGOSTA4L’Associació Ju-
venil Contra l’LGTBI-fòbia de la
Llagosta va inaugurar dimecres
a Can Pelegrí una exposició fo-
togràfica que repassa la història
de lluita i reivindicació del
col·lectiu LGTBI. 

La mostra recupera deu mo-
ments històrics del moviment,
començant per la despenalitza-
ció de l’homosexualitat a Fran-
ça al codi penal revolucionari del
1791 fins al moment en què
l’Organització Mundial de la Sa-
lut (OMS) va deixar de consi-
derar la transsexualitat com un

trastorn mental. Això últim, per
cert, va ser fa només quatre
anys, el 2018.

“Hem volgut mostrar deu
moments representatius del
col·lectiu per les victòries acon-
seguides”, diu Pau Fernández,
un dels membres de l’associació
llagostenca que organitza l’ex-
posició, que ha comptat també
amb la col·laboració de l’Ajun-
tament. En aquest sentit, l’al-
calde Óscar Sierra ha assegurat
que “cal continuar fent molta
conscienciació” per evitar que es
produeixin casos d’LGTBI-fòbia.

SANTA PERPÈTUA4Santa Per-
pètua va celebrar dissabte pas-
sat la 23a edició de la Festa de
l’Esport, en la qual va tenir un
gran protagonisme la salut men-
tal. Sota l’eslògan ‘esportiva-
MENT’, l’entrega d’enguany va
tornar a reivindicar l’esport lo-
cal i va reconèixer els esportistes
i els clubs més destacats entre els
anys 2019 i 2021.

Pel que fa als esportistes, els
premiats van ser Tania Casate-
jada, del Club Natació Santa
Perpètua, i Raúl Ternero, de
l’Escola de Karate Senshi Dojo.
Quant als equips, van rebre gu-
ardons el júnior A nivell B del CB
Santa Perpètua, el cadet femení
de la UCF Santa Perpètua i el
mini benjamí de l’Sport Sala.

Durant l’acte, el Club de Pa-
tinatge, el Club de Rítmica i el
grup de hip hop de la Regidoria
d’Esports van oferir actuacions
relacionades amb el tema central
de la Festa de l’Esport 2022, la
salut mental. Més enllà de l’en-
trega de premis, hi va haver la
mostra d’entitats esportives i

diverses activitats, com els in-
flables al parc esportiu, partits de
minibàsquet, atletisme al carrer
o exhibicions de karate i judo,
entre d’altres. 

LA SALUT DE LES DONES
Dissabte també hi va haver una
passejada popular de cinc quilò-
metres amb sortida i meta al Pa-

velló Municipal d’Esports. Aques-
ta va ser l’última activitat de la
programació del Mes de la Salut
de les Dones, una iniciativa que ha
posat aquest tema damunt la
taula en les últimes setmanes. Hi
ha hagut, per exemple, un teatre-
fòrum, una hora del cafè per par-
lar sobre el biaix de gènere a la sa-
lut i activitats a càrrec d’entitats.

La Festa de l’Esport té esperit social. Foto: Josep Cano/Ajuntament

La salut mental, tema central
de la 23a Festa de l’Esport

La mostra s’ha instal·lat a Can Pelegrí. Foto: Ajuntament

Santa Perpètua | Parlar amb l’alcaldessa
Ràdio Santa Perpètua ofereix avui, divendres, una nova

edició del programa Línia Directa amb l’alcaldessa, on els
veïns li poden fer arribar preguntes, propostes i queixes.
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LES FRANQUESES4L’Ajunta-
ment ha dissenyat el Pla Estra-
tègic de la bicicleta. Un projec-
te que, de cara als pròxims cinc
anys, planteja crear 17 itineraris
nous per anar en bicicleta. Ru-
tes que connectaran els cinc po-
bles que formen les Franqueses.
Una iniciativa que s’emmarca
dins de l’Agenda 2030 de Des-
envolupament Sostenible i que
té l’objectiu de posar fre al can-
vi climàtic.

Nous itineraris
pedalables 
entre pobles

CANOVELLES4Canovelles ja
compta amb el seu primer Pla Lo-
cal d’Infància i Adolescència, que
properament se sotmetrà a l’a-
provació per part del ple. Un do-
cument que defineix les polítiques
públiques que cal desenvolupar al
municipi en l’àmbit de la infàn-
cia i l’adolescència durant els
propers 4 anys i que se centra a
garantir l’equitat i la igualtat d’o-
portunitats i en promoure el ben-
estar d’aquests col·lectius.

Definit el  Pla
Local d’Infància 
i Adolescència

LA ROCA4Després de l’aturada
pandèmica, les associacions ro-
queroles tornen a fer bategar la
vida social i cultural del muni-
cipi. I és que dissabte que ve tor-
narà la Fira d’Entitats de la
Roca del Vallès. Una jornada lú-
dica i festiva on les associacions
podran fer difusió de les seves
activitats i els seus projectes
perquè la ciutadania els pugui
conèixer de primera mà.

Torna la Fira
d'Entitats 
de la Roca

LA GARRIGA4L’Ajuntament i
l’Associació Cultural Corpus de
la Garriga han estat treballant
conjuntament amb les entitats
de cultura popular per recuperar
la festa del Corpus d’abans de la
pandèmia, que començarà demà
amb la inauguració de la mostra
de catifes de flors. Una celebra-
ció que seguirà diumenge amb  la
31a Trobada Gegantera de la
Garriga i que s’allargarà fins al
cap de setmana que ve.

La festa del
Corpus recupera
la normalitat

CALDES DE MONTBUI4Caldes
de Montbui ha presentat, en el
marc del programa Stride4Stri-
de (una iniciativa europea que
té per objectiu crear espais de
trobada de referents en matèria
d’educació a Europa), el cicle
formatiu de grau superior de
Termalisme i Benestar. Una
proposta que inclou pràctiques
en centres termals i spa per
promoure el sector turístic i
termal del municipi.

Promoure el
termalisme amb
un cicle superior

CARDEDEU4Cardedeu ha es-
trenat aquesta setmana una nova
estació de recàrrega de vehicles
elèctrics al davant del Mercat
municipal. Un punt de recàrre-
ga semiràpida que permet car-
regar fins a dos vehicles simul-
tàniament i que es converteix en
la tercera estació de recàrrega
que hi ha al poble. Encara que
s’està estudiant instal·lar-ne una
altra al pàrquing de l’estació.

Nou punt de
recàrrega per a
vehicles elèctrics

LES FRANQUESES4Es coneix
com a Sector C el terreny agríco-
la de Corró d’Amunt, que forma
part del municipi de Les Fran-
queses, que es troba entre el camí
d’accés que va cap a la urbanit-
zació de Can Suquet, les Antigu-
es Escoles i la carretera BV-5151.
Un espai que fa anys que genera
debat perquè el 1983 s’aprovava
el Pla General d’Ordenació Ur-
bana de les Franqueses, que pre-
veia construir en aquesta zona. Un
tema que darrerament torna a ser
notícia, després que l’any 2019 el
consistori aprovés el Pla Parcial
del Sector C, que detalla que s’hi
construiran 31 habitatges uni i
plurifamiliars, i que ara ha pro-
vocat el naixement de la plata-
forma Salvem Corró d’Amunt.

Aquesta construcció “signifi-
ca que s’augmentà un 50% de po-
blació de cop i, per tant, més
contaminació acústica, lumínica
i ambiental”, diuen des de Salvem
Corró d’Amunt, l’entitat veïnal
nascuda recentment. A més, “la
urbanització també permet la
instal·lació de comerços, hotels,
serveis i indústria, fet que com-

porta irremeiablement la pèrdua
del nostre paisatge i la nostra
identitat”, afegeixen. 

Tot i això, des de l’Ajunta-
ment defensen que el seu “com-
promís és vetllar per un munici-
pi on els projectes que s’hi des-
envolupin respectin l’entorn”.
Així ho expliquen a Línia Vallès.
“Però nosaltres en aquests mo-
ments no podem aturar un pro-
jecte que ja es va preveure fa ga-
irebé 40 anys”, afegeixen.

Per això, Salvem Corró d’A-
munt continua treballant per pa-
rar el projecte sigui com sigui.

Ara, juntament amb ADENC
(Associació per la defensa i Estudi
de la Natura), posant en marxa
una campanya de micromece-
natge amb l’objectiu de recaptar
diners per fer front a les despeses
que suposa presentar un recurs
contenciós-administratiu. Tot
perquè “Corró d’Amunt és un
dels darrers conjunts paisatgístics
del patrimoni agroforestal de la
plana del Vallès”, diuen. Encara
que l’Ajuntament insisteix en el
fet que “el Pla Parcial intenta
que el seu desenvolupament que-
di relligat amb l’entorn”.

Una pancarta de rebuig al projecte urbanístic. Foto: Twitter (@salvemcorro)

La transformació de Corró
d’Amunt torna a generar debat

Trànsit i la DGT volen reduir 
la velocitat de l'AP-7 al Vallès

MOBILITAT4El Servei Català de
Trànsit i la DGT es plantegen re-
duir la velocitat de l’AP-7 a
100km/h al seu pas pel Vallès
Oriental i també per l’Occidental.
És la proposta en què treballen,
segons ha avançat TV3, per re-
duir accidents i retencions. Un
canvi que es podria aplicar tam-
bé en altres trams de l'autopista. 

Segons ha explicat a l’ACN
Òscar Llatge, coordinador de
mobilitat i seguretat viària de

Trànsit, “l'objectiu seria aplicar
una regulació fixa en uns trams
determinats, centrant-nos als
Vallesos”. I és que des que l'AP-
7 és gratuïta el trànsit ha crescut
entre un 40 i un 50% i l'acci-
dentalitat de l’autopista també
ha augmentat considerablement.
Sobretot perquè, segons informa
Trànsit, el volum de vehicles no
permet respectar la distància
de seguretat i hi ha molts acci-
dents provocats per encalços. Imatge d’arxiu de l’AP-7. Foto: ACN

Societat | Operació antidroga a locals vallesans
Dimarts, la Guàrdia Civil i la Policia Nacional escorcollaven locals de Santa

Eulàlia, Granollers i l’Ametlla en el marc d’una investigació relacionada
amb un presumpte grup criminal dedicat al cultiu i tràfic de droga.
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Esports Hoquei | El Dracs Club d'Esport Adaptat, campió d'Espanya
El Dracs Club d'Esport Club es va proclamar el passat 5 de juny campió d'Espanya de clubs

d'hoquei en cadira de rodes elèctrica al Pavelló Municipal José Caballero, a Alcobendas (Madrid).
El conjunt granollerí es va imposar a la final per 12-4 a l'ADB Barberà, que defensava el títol.

En Toni Castro és un perio-
dista de raça que té la matei-
xa cintura al carrer que en una
competició en directe, un pla-
tó o un locutori. Empàtic i en-
ginyós, sap com dir les coses.
A principis de març va entre-
vistar Dolo Martín, aleshores
entrenadora de l'Handbol
Sant Quirze. La gran artífex de
dos ascensos, primer de Lliga
Catalana a Divisió d'Honor
Plata, i després, fa una mica
més d'un any, de l'arribada a
la màxima categoria, Divisió
d'Honor. El club gairebé aca-
bava de fer oficial que la tèc-
nica navarresa no continuaria
la temporada següent. Martín
creia que, després de sis cur-
sos, les dues parts necessita-
ven nous aires i noves idees.

"Dolo, on et veurem la prò-
xima temporada? Per conti-
nuar entrenant a l'elit... O
marxes fora o a Catalunya
l'altra opció seria entrenar el
BM Granollers", li va pregun-
tar, hàbil i prudent, Castro al
programa En joc, de La Xarxa.
La tècnica no va voler parlar
del seu futur i sí molt del pre-
sent: "Si em permeteu, crec
que no és moment d'enraonar
d'això. Ja arribarà l'instant
precís, d'aquí a unes setma-
nes. Entrenant és on més gau-
deixo i aquest curs he decidit
centrar-me només en aquesta
ocupació. Abans vull acabar la
temporada a l'Handbol Sant
Quirze, que és casa meva i on

he viscut els millors capítols
en aquest esport".

La intuïció del periodista
esportiu s'ha complert i Dolo
Martín va ser presentada di-
marts com a nova entrenadora
del BM Granollers per a les

pròximes tres temporades. Sub-
stitueix Salva Puig, que ha di-
rigit l'última temporada un
equip que ha finalitzat setè,
amb 15 victòries, dos empats i
nou derrotes, 781 gols a favor i

709 en contra, i amb la capita-
na Ona Vegué com a màxima
golejadora del torneig amb 154
gols (5,9 de mitjana per matx).

"L'entitat m'ha transmès
que desitja fer un pas endavant
amb l'equip femení i els estic
molt agraïda per la confiança.
És un repte motivador per-
què és un club de referència, i
em sento molt orgullosa de
formar-ne part", descriu, sa-
tisfeta Martín, que va també va
dirigir l'Esportiu Castellde-
fels, l'equip en què es va reti-
rar com a jugadora, i a les ca-
tegories inferiors de la selecció
espanyola i catalana. Verónica
Cuadrado serà la seva ajudant
al BM Granollers, que comp-
tarà també amb Maria Cadens
com a preparadora física i

amb Vicente Álamo com a tèc-
nic de porteres.

Martín serà continuista amb
els detalls que han funcionat i
tractarà de canviar i millorar els
que no. Així, s'imagina un equip
"més dinàmic" i que pot i ha de

córrer més i optimitzar la seva
defensa (27,27 gols encaixats
per partit l'últim curs). "L'equip
té qua li tat, però és molt jove, i
potser li falta un punt de ma-
duresa i d'experiència", enrao-

na Martín. És una declaració
d'intencions? 

Ben aviat s'aniran coneixent
algunes de les noves incorpo-
racions en un grup que tindrà
moltes cares noves. No conti-
nuaran les pivots Car men Prelc-
hi i Maria Mon llor, la central
Lora Saran deva, i les late rals
Elene Vázquez, Giu lia Gua ri eiro,
Caro lline Dias i Janna Sobre pe-
ra. "La idea és il·lusi o nar-nos
amb totes les com pe ti ci ons i
llui tar per poder estar a prop de
les places euro pees", avança
Marc Amargant, el direc tor es-
por tiu. "Espero apor tar força i
ener gia perquè el projecte crei-
xi i també ser capaç de trans-
metre i comunicar a les juga-
dores la meva passió per l'hand-
bol", conclou, orgullosa, Martín.

Toni Delgado
GRANOLLERS

DoloMartín agafa el timó
» L’exentrenadora de l’Handbol Sant Quirze dirigirà el BM Granollers les pròximes tres temporades 
» “L’entitat m’ha transmès que desitja fer un pas endavant amb l’equip femení”, confessa Martín

Dolo Martín va assolir
dos ascensos amb
l’Handbol Sant Quirze,
fins a Divisió d’Honor

La preparadora física Maria Cadens, a l’esquerra, i l’entrenadora Dolo Martín, dos noms nous del BM Granollers. Foto: Xavier Solanas/BMG

La nova tècnica veu 
un BM Granollers més
dinàmic, que ha de
córrer i defensar millor 
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David Selvas dirigeix l’adaptació de Ro-
meu i Julietade La Brutal, una  versió con-
temporània i poc romàntica del text de
Shakespeare. Dos joves s’enamoren, po-
sen les seves vides en perill i convertei-
xen el seu amor en un crit desesperat per
deixar en evidència l’absurditat de l’odi
que enfronta les seves famílies.
Al Teatre Poliorama de Barcelona.

Teatre

Romeu i Julieta
La Brutal

Ja ha sortit a la llum el disc pòstum de Pau
Riba amb l’Orchestra Fireluche, Segona
florada (U98 Music), continuació d’Ata-
ràxia (autoeditat, 2019). L’àlbum inclou
l’última cançó que va crear el músic, que
va morir el passat 6 de març. Es tracta de
D’Aina, un tema dedicat a la filla de la seva
companya Aina March que Riba va crear
el primer cop que el van ingressar.

Música

Estiu de 1985. Com cada any, el Rodri se’n
va de Catalunya i viatja amb la seva família
al poble gallec dels seus pares per retro-
bar-se amb la seva colla. Aquest any, però,
els problemes del món real comencen a
aparèixer a les seves vides i amenacen de
separar-los. Per això, planegen escapar-
se la nit de Sant Joan a la recerca d’una
flor màgica que compleix desitjos.

Pelis i sèries

Live is life. La gran aventura
Dani de la Torre

Segona florada
Orchestra Fireluche i Pau Riba

Simposi d’art electrònic 
El Simposi Internacional de l’Art Electrònic (ISEA), que ha
celebrat 26 edicions arreu del món, aquest any arriba per
primer cop a Barcelona. La 27a edició de l’esdeveniment,
programada del 10 al 16 de juny, està impulsada per la

Universitat Oberta de Catalunya (UOC) amb la col·labora-
ció de diverses institucions, com l’Ajuntament de Barce-
lona. L’ISEA és una trobada que reuneix professionals de
tot el món per explorar les interseccions entre l’art, el dis-

seny, la ciència, la tecnologia i la societat. En aquesta
ocasió, a més, és una edició oberta a la ciutadania.

“Et felicito, que bé que actues”, diu la tornada de
l’últim èxit de Shakira (Barranquilla, 1977). Es

tracta de Te felicito, una cançó que canta al cos-
tat de Rauw Alejandro i que acumula prop de

78 milions de reproduccions a YouTube des que
es va estrenar, el 21 d’abril. Des de fa uns dies, la
lletra d’aquesta cançó ha agafat més sentit i re-
llevància: l’equip de premsa de la cantant ha
confirmat la seva separació de Gerard Piqué,
pare dels seus dos fills, amb qui ha compartit
dotze anys de relació. De seguida, tothom ha

entès que a qui “felicita” Shakira, doncs, és al ju-
gador del Barça, de qui es comenta que hauria
estat infidel a l’artista en més d’una ocasió. “Per
completar-te em vaig trencar a trossos / M’ho
van advertir, però no vaig fer cas”, canta la co-
lombiana. Amb tot, en general tothom té clar a

qui dels dos ha de donar suport: a ella.

S H A K I R AQUI ÉS?
ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

Ser una de les cantants més importants 
Fa més de trenta anys que acumula èxits sense parar

Famosos

Anunciar que se separa de Gerard Piqué
Després de dotze anys de relació i amb dos fills en comú

Suport total
Gairebé tothom s’ha posicionat al costat de la cantant

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

Malgrat haver encetat una promete-
dora carrera professional, la protagonista
d’aquest llibre ha quedat inesperada-
ment a l’atur. Sense parella ni fills i a mit-
ja trentena, es veu abocada a tornar a
casa dels pares, desorientada. Indagar en
la història familiar pot ser una bona
manera de preguntar-se què era exac-
tament allò que la vida li havia promès.

Llibres

Tot allò que una tarda morí...
Llucia Ramis

| The Quarry
Un joc interactiu de terror i drama que segueix l’estela d’Until Dawn, 

un dels primers èxits de Supermassive Games. Per a PC, PS 4 i 5 i Xbox. 
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

SÍMPTOMES

No facis que el teu fill o filla segueixi una dieta sense gluten
si encara no has rebut el diagnòstic d’un professional

DIAGNÒSTIC

NO T’AVANCIS

UN BON RECURS

E S T I L S  D E  V I D A

i SALUT

La celiaquia (és a dir, l’al·lèrgia al gluten) afecta una de cada cent
persones i és la malaltia crònica intestinal més freqüent al món
occidental. Els celíacs no poden menjar blat, sègol, ordi, civa-

da, espelta, kamut ni tiriticale, tal com detalla el Departament de
Salut. Encara que pot aparèixer a qualsevol edat, la celiaquia se sol
manifestar durant la infància i, de fet, és important detectar-la aviat.
Si tens un fill o filla i creus que pot tenir aquesta malaltia, para aten-
ció als consells de l’Associació de Celíacs de Catalunya. 
Tingues en compte que la simptomatologia és diversa: fatiga i

debilitat, diarrea crònica, dolor abdominal, flatulències, pèrdua
de gana i de pes... Però també irritació o erupcions a la pell, can-
vis i alteracions de la conducta o mal de cap, entre d’altres. Això
facilita les confusions amb altres malalties, de manera que és
molt important que no t’avancis i que no comencis a donar una
dieta sense gluten al teu fill o filla abans de tenir un diagnòstic.
Pel que fa al diagnòstic, l’Associació alerta sobre les proves poc
ortodoxes i recorda que cal acudir a un especialista en gastroen-
terologia. Si no saps com actuar un cop tens el diagnòstic, l’enti-
tat ofereix suport i informació als seus socis.

Sospito que el meu fill és celíac

Diversos: fatiga i debilitat, diarrea crònica, mal de panxa, 
mal de cap, canvis en la conducta, irritacions a la pell...

Les claus

Ves amb compte amb les proves de diagnòstic poc ortodoxes:
recorre a un especialista en gastroenterologia

Si no saps què fer després del diagnòstic, l’Associació 
de Celíacs ofereix suport i informació als seus socis
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